
Protokół Nr V/XXV/16 
 z sesji  Rady Powiatu Wejherowskiego 

 z dnia 25 listopada 2016 r. 
 

Ad.1. 
Przewodniczący Rady pan Ryszard Czarnecki na podstawie listy obecności  

(załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia i dokonał otwarcia obrad  
o godz. 11.00. Następnie powitał przybyłych gości (załącznik nr 2).  
Przewodniczący zapytał o uwagi do porządku obrad. Starosta Wejherowski pani Gabriela 
Lisius wniosła o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie stanowiska 
dotyczącego budowy drogi ekspresowej S6 - druku nr 254/16. Radni w głosowaniu 
jednogłośnie przyjęli powyższe. Następnie radny Zbigniew Chuchała wniósł o wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska odnośnie planowanych 
zmian w systemie oświaty - druku nr 255/16. Radni w głosowaniu nie przyjęli powyższego 
wniosku – za 9, przeciw 17 osób. Po czym w głosowaniu radni przyjęli (22 za,  3 przeciw 
 i 4 wstrzymujących się)  niniejszy porządek obrad: 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przedstawienie porządku obrad, 
- przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu. 
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Informacja na temat ekologii i ochrony środowiska w powiecie. 
5. Informacja na temat stanu dróg powiatowych. 
6. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Wejherowskiego na 2016 rok - druk nr 249/16 – projekt przedkłada Zarząd Powiatu.  
7. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie stanowiska dotyczącego budowy 

drogi ekspresowej S6- druk nr 254/16. 
8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia Rocznego Programu 

Współpracy Powiatu Wejherowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok - druk nr 248/16 - projekt 
przedkłada Zarząd Powiatu. 

9. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wskazania kandydatów Rady Powiatu 
Wejherowskiego do Powiatowej Rady Rynku Pracy w Wejherowie - druk nr 252/16 – 
projekt przedkłada Przewodniczący Rady. 

10. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyboru przedstawicieli Rady 
Powiatu Wejherowskiego do Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego w 
Wejherowie- druk nr 253/16 – projekt przedkłada Przewodniczący Rady. 

11. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
12. Interpelacje i zapytania radnych.  
13. Wnioski i oświadczenia radnych. 
14. Zamknięcie sesji.  
 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu  
z XXIV Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego V kadencji z dnia 28 października 2016 roku. 
Uwag nie zgłoszono. W przeprowadzonym głosowaniu protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.2.  

Przewodniczącego Rady Powiatu poinformował, że: 
- otrzymał podziękowanie dla Rady Powiatu Wejherowskiego od Wójta i Przewodniczącego 
Rady Gminy Luzino za wsparcie finansowe budowy pomnika prof. Gerarda Labudy; 
- otrzymał protokół z zebrania  roboczego Młodzieżowej Rady Powiatu Wejherowskiego 
utworzonej przez Starostę Wejherowskiego i Przewodniczącego Rady; 
- otrzymał pismo Kaszubsko – Kociewskiego Stowarzyszenia i Tajnej Organizacji Wojskowej 
„Gryf Pomorski” z przygotowanymi propozycjami nowych nazw ulic, placów, szkół i innych 



budowli użyteczności publicznej. Otrzymał również pismo pani Anny Fotygi Posła do 
Parlamentu Europejskiego popierające powyższe. 

Ponadto powiedział, że w okresie między sesjami wziął udział w spotkaniu z 
młodzieżą ukraińską i białoruską, uczestniczył w obchodach Święta Niepodległości, 
uczestniczył w obradach Konwentu Samorządowego Powiatu Wejherowskiego. 
 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami przedstawiła pani Gabriela Lisius 
Starosta Wejherowski (załącznik nr 3). Ponadto powiedziała, że: 

− Zarząd Powiatu w okresie międzysesyjnym podjął 15 uchwał; 
− Zarząd Powiatu świętował Dzień Niepodległości w Wejherowie, po czym 

podziękowała wszystkim za uczestnictwo; 
− 7 listopada została podpisana umowa o świadczenie działań aktywizacyjnych na rynku 

pracy z Marszałkiem Województwa Pomorskiego oraz Pomorską Agencją Rozwoju 
Regionalnego S.A. w Gdańsku; 

− 8 listopada odbył się Konwent Samorządowy Powiatu Wejherowskiego podczas 
którego odbyło się spotkanie z Pomorskim Kuratorem Oświaty; 

− 9 listopada odbyło się spotkanie z przedstawicielami PKP w sprawie remontu dworca 
w Wejherowie; 

− podpisano umowy na realizację dwóch projektów dotyczących wsparcia szkolnictwa 
zawodowego ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego dla Województwa 
Pomorskiego podczas V Forum Pomorskiej Edukacji w ECS. Środki zapisane są w 
budżecie na następny rok;  

− 14 listopada dokonano inauguracji Światowego Tygodnia Przedsiębiorczości w 
Starostwie Powiatowym w Wejherowie; 

− 21 listopada odbyły się powiatowe i miejskie obchody Dnia Pracownika Socjalnego w 
Filharmonii Kaszubskiej w Wejherowie. 

 
Następnie Starosta Wejherowski poprosiła Księdza Alojzego Kąkolewskiego, który od kilku 
lat systematycznie dokonuje rewitalizacji neogotyckiego kościoła w Zwartowie, i wręczyła 
ks. Alojzemu Kąkolewskiemu Złotą Odznakę „Za opiekę nad zabytkami” a Etatowy Członek 
Zarządu pan Jacek Thiel odczytał laudację.  
Ks. Alojzy Kąkolewski podziękował Staroście Wejherowskiemu za docenienie jego pracy. 
Podziękował również byłemu Staroście Wejherowskiemu panu Józefowi Reszke za 
życzliwość, Podziękował Wydziałowi Kultury Starostwa Powiatowego, szczególnie pani 
Monice Koss za życzliwość i pomoc. 
Następnie wystąpił Wójt Gminy Choczewo pan Wiesław Gębka, który w serdecznych 
słowach opisał działalność księdza w jego gminie. 
 
Ad.4. 

Informację na temat ekologii i ochrony środowiska w powiecie przedstawił pan 
Michał Machnikowski Naczelnik Wydziału Środowiska (zał. nr 4). 

Przewodniczący Rady poinformował, że z informacją zapoznała się Komisja 
Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
 
Ad.5. 

Informację na temat stanu dróg powiatowych przedstawił pan Witold Reclaf 
Wicestarosta Powiatu. Prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr  5 do niniejszego 
protokołu. 
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że z informacją zapoznała się Komisja 
Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Radny Władysław Hirsch złożył wniosek o to, aby miasto Wejherowo przejęło 
ponownie utrzymanie dróg powiatowych. Ponadto dodał, że w przyszłym roku powinniśmy 
przyjrzeć się drogom o kategorii zła i niezadawalająca. 
 
 



 
Ad.6. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu 
wejherowskiego na rok 2016 – druk nr 249/16 wraz z autopoprawką przedstawiła pani 
Joanna Wojciechowska Skarbnik Powiatu. Powiedziała, że autopoprawka polega na 
zwiększeniu planu dochodów i wydatków o kwotę 307.000 zł. po stronie dochodów 
zwiększenie nastąpi w rozdz. 75618-Wpływy z innych opłat stanowiących dochody j.s.t. na 
podstawie ustaw w związku z uzyskaniem wyższych wpływów z opłat komunikacyjnych i 
opłat za wydanie prawa jazdy. Po stronie wydatkowej o kwotę 307.000 zł zwiększa się 
rezerwę ogólna w rozdziale 75818-Rezerwy ogólne i celowe.  

Pani Ewa Daleka Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała,  
że komisja zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie.  

W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 7.  
 Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie stanowiska dotyczącego 
budowy drogi ekspresowej S6- druk nr 254/16 przedstawiła pani Gabriela Lisius Starosta 
Wejherowski. 

Radny Józef Reszke zaproponował zmianę w stanowisku i przedstawienie 
najważniejszego argumentu za budową drogi ekspresowej S6 – baza amerykańska w 
Redzikowie. Jego zdaniem argument ten jest nie do odrzucenia. Natomiast wg niego 
należałoby wykreślić „Stanowi część międzynarodowej drogi E28 Berlin – Mińsk Białoruski i 
pokrywającej się z nią w znacznej mierze Via Hanseatica (Drogi Hanzeatyckiej) – łączącej 
miasta południowego Bałtyku od Lubeki aż po Rygę, Tallin i Petersburg”. 

Pani Gabriela Lisius powiedziała, że taka jest treść stanowiska, które przyjęli 
wójtowie na konwencie. Argumentów jest dużo, natomiast najważniejsze  jest aby przekazać 
nasz głos w tej sprawie. 
 Radny Władysław Hirsch powiedział, że jeśli takie stanowisko podpisały wszystkie 
samorządy to i my powinniśmy podpisać go w takiej formie. Przypomniał, że od 1979 roku 
jest mowa o powstaniu tej drogi. Budowa jej spowoduje rozwój naszego regionu. Powiedział, 
że jeśli ta droga nie powstanie teraz to już nigdy jej nie będzie. 
 Radny Józef Reszke powiedział, że przygotowanie dokumentacji trwało długo ale 
inwestycja jest przygotowana. Wydano już pieniądze . Jego zdaniem brakuje w uzasadnieniu 
zdania, że na tę drogę wydano już środki finansowe. Po czym złożył wniosek, aby dopisać  
w uzasadnieniu uchwały „zmierzające do pilnej realizacji”. Powyższy wniosek przyjęto  
w głosowaniu jednogłośnie. 
Po czym przystąpiono do głosowania całej uchwały, którą przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.8. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia Rocznego 
Programu Współpracy Powiatu Wejherowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok - druk nr 248/16 
przedstawił pan Jacek Thiel Etatowy Członek Zarządu.  

Pani Jolanta Król Przewodnicząca Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 
poinformowała, że komisja zaopiniowała niniejszy projekt pozytywnie.  

W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 

Ad.9. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wskazania kandydatów 

Rady Powiatu Wejherowskiego do Powiatowej Rady Rynku Pracy w Wejherowie - druk nr 
252/16 przedstawił pan Ryszard Czarnecki Przewodniczący Rady. 
Następnie radny Krzysztof Bober w imieniu Klubu Radnych PiS zgłosił kandydata radną 
Łucję Słowikowską. Pani Ewa Daleka w imieniu Klubu Radnych Wspólny Powiat zgłosiła na 
kandydata radną Annę Jamróz – Szadaj. Radny Józef Reszke w imieniu Klubu Radnych PO 
zgłosił kandydata radnego Zbigniewa Chuchałę. 
Kandydaci wyrazili zgodę. 

W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie. 



 
Ad.10. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyboru przedstawicieli 
Rady Powiatu Wejherowskiego do Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego w 
Wejherowie - druk nr 253/16 przedstawił pan Ryszard Czarnecki Przewodniczący Rady. 
Zaproponował kandydatury: radnego Ludwika Zegzułę i radną Ewę Pasieczną. Radni wyrazili 
zgodę.  
W głosowaniu uchwała została przyjęta jednogłośnie 

 
Ad.11. 

Brak dyskusji. 
 
Ad.12. 

Radni nie zgłosili interpelacji  
 
Ad.13. 
 Radny Zbigniew Chuchała powiedział, że chciałby zabrać głos w sprawie nie 
przyjętego projektu uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska odnośnie planowanych zmian 
w systemie oświaty. Powiedział, że dziwi się grupie radnych, którzy są nauczycielami . Przez 
17 lat budowano reformę. Wiele gimnazjów osiągnęło bardzo wysoki poziom w tym 
Gimnazjum w Luzinie. Odbyła się manifestacja w Warszawie, na której byli również 
nauczyciele z naszego powiatu. Manifestowali przeciw skandalicznemu procederowi 
stworzenia podstawy programowej w ciągu 7 miesięcy. Radny Józef Reszke zaapelował do 
radnych z Klubu PiS o złożenie wniosku, aby gimnazja pozostały przynajmniej na wsiach. 
Radny Krzysztof Bober powiedział, że partia PiS szła do wyborów z informacją o reformie 
edukacji.  
Radny Wojciech Rybakowski oświadczył, że powiat monitoruje sprawę reformy. 

 
Ad.14. 

Przewodniczący Rady pan Ryszard Czarnecki dokonał zamknięcia  
XXV Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego o godz. 14.00. 

 
 
Załączniki: 
1. Lista obecności Radnych na XXV Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego V kadencji. 
2. Lista zaproszonych gości na XXV Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego V kadencji. 
3. Sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. 
4. Informacja na temat ekologii i ochrony środowiska w powiecie. 
5. Informacja na temat stanu dróg powiatowych. 

 
 

   Posiedzeniu przewodniczył: 
 

Przewodniczący Rady Powiatu 
 
 

                  Ryszard Czarnecki 
Protokołowała: Alicja Bartosiak 
 
 
 
 
 
 


